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FÅ APPEN ’ORD TIL EFTERTANKE’ GRATIS

Nye andagter hver dag

Der er mange lighedspunkter mellem islam og 
kristendommen, ligesom der er afgørende forskelle. 
Så om det er den samme Gud, er ikke så enkelt at 
svare på.
 På den ene side har kristendommen aldrig kaldt 
muslimer eller jøder for afgudsdyrkere eller lignen-
de, fordi de faktisk tror på Abrahams Gud. »Allah« 
på arabisk er samme ord som »El« og »Elohim« 
(Gud) på hebraisk. Og mange af de ting, kristne vil 
sige om Gud, vil muslimer også sige om Gud: at han 
er evig, barmhjertig, almægtig, at han har skabt 
universet og mennesket osv.
 På den anden side er Gud ifølge kristendommen 
ikke blot Abrahams Gud, himmelens og jordens 
skaber; han er ikke blot Jesu Kristi fader – han er 
Kristus selv! Vi tror på den treenige Gud. Og det vil 
sige, at Jesus ikke blot er Guds søn (allerede dét er 
helt uacceptabelt for muslimen); Jesus er selv Gud. 
Og det vil sige, at Gud har ikke blot skabt menne-
sket; han er blevet menneske. Dette er ikke blot en 
detalje i det kristne billede af Gud; det er selve ker-
nen i hans åbenbaring for os.
 Men netop dette kalder islam for gudsbespot-
telse. Så når vi spørger, om muslimer og kristne har 
samme Gud, så må vi i hvert fald vedgå, at vi tilbe-
der Jesus Kristus som Gud; det gør de ikke.
 Uanset hvordan man udtrykker sig, og hvad 
man mener med det, så må det stå klart, at Jesus 
Kristus udtrykkeligt siger om sig selv, at ingen kom-
mer til Faderen uden ved ham (Johannesevangeliet 
14,6). Så selv om man godt kan sige, at muslimer 
tror på Gud, så er det ikke en frelsende tro.

Leif Andersen
Læs hele artiklen på: jesusnet.dk/svar/3802

Hvem er Jesus? 
Læs om ham på: jesusnet.dk/jesus
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Er Gud  
og Allah  
den samme?

Alt er tilladt, men 
ikke alt gavner, 
siger Bibelen

Bibelen 
   er min vejviser



Må du godt drikke alkohol? Kan du godt tage 
med til fester? Får I gaver i din familie? Hvil-
ken slags kristen er du? Det er et udpluk af 

de spørgsmål, jeg møder indimellem.
 Jeg er, som du nok kan gætte, kristen. Jeg flyttede 
sidste år, og efter sådan en flytning er det meget na-
turligt at møde nye mennesker. For mig har det ikke 
været en undtagelse. Jeg har mødt en del nye men-
nesker, og når jeg fortæller dem, at jeg er kristen, får 
jeg mange spørgsmål. Jeg elsker at få lov til at gøre 
mennesker klogere på min tro, så spørg endelig.
 Der er rigtig mange forestillinger om, hvordan man 
er kristen, og hvad man må og ikke må. Det er, som 
om den generelle opfattelse er, at hvis man er troen-
de kristen, er der rigtig mange ting, man ikke må.
 Sagt helt firkantet bliver jeg ofte mødt med for-
dommen »kristne er kedelige«. Det virker, som om 
tankerne om Bibelen er, at det er en regelbog fra en-
de til anden, og at den skal følges slavisk.

Alt er tilladt
Jeg tror ikke på den kristne Gud, fordi jeg er hjerne-
vasket, eller fordi jeg bliver udstødt, hvis ikke jeg tror. 
Jeg tror ikke på den kristne Gud, fordi jeg frygter for 
omverdenen. Jeg tror på den kristne Gud, fordi det er 
det, der giver mening for mig. Fordi jeg har fået lov 
til at opleve, hvordan han virker i mig og i mennesker 
omkring mig.
 For mig er Bibelen ikke 1000 siders regler og love. 
For mig er Bibelen mere en slags vejviser. Den fortæl-
ler mig om gode værdier, lærer mig om etik og moral 
og kærlighed. Bibelen giver mig lyst til at være noget 
for andre mennesker, mere end den fortæller mig, 
hvad jeg må og ikke må.

 Jeg må gerne drikke alkohol, jeg må gerne gå i by-
en, jeg må gerne være sammen med andre menne-
sker, der ikke har samme tro og overbevisning som 
jeg selv.

Men ikke alt gavner
I Bibelen står der: »Alt er tilladt, men ikke alt gavner.« 
Alle mine synder blev tilgivet, da Jesus døde og op-
stod fra de døde igen tre dage senere. Det betyder, 
at alt synd, jeg har gjort, og alt synd, jeg kommer til 
at gøre i fremtiden, er tilgivet af Gud. Det er en utro-
lig sætning, men jeg tror, det er sandt. Det eneste, jeg 
skal gøre, er at tro på Gud.

Jeg tror på 
den kristne Gud, 
fordi det er det, 

der giver mening 
for mig 

 Når det er sagt, tror jeg, at det er særligt vigtigt 
at lægge vægt på den sidste del af den sætning: 
»… men ikke alt gavner.«
Jeg tror på en kærlig Gud, som ønsker mig det bed-
ste liv, og jeg tror, at denne sætning skal minde mig 
om livets konsekvenser. Jeg tror på en Gud, som øn-
sker at give mig det bedste liv, og jeg tror på, at de 
værdier, jeg får af min tro og gennem Bibelen, er med 
til at give mig det bedste liv. Et liv, hvor jeg passer på 
mig selv og de mennesker, der er omkring mig. 
 Hvad tror du?

Mathilde Stær 
Fra jesusnet.dk
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